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Kaupunki on tehnyt pitkään markkinointiyhteistyötä Oriveden Ponnistus 
ry:n naisten liigajoukkueen kanssa. Kaupungin kannalta yhteistyön tavoite 
on kehittää Oriveden myönteistä mainetta sekä alueellisella että valtakun-
nallisella tasolla. Oriveden brändistrategia hyväksyttiin valtuustossa 
huhtikuussa 2024.  Brändistrategian tavoitteena on kirkastaa Oriveden 
brändiä, sillä tunnettu ja arvostettu brändi auttaa erottumaan kilpailijoista ja 
houkuttelemaan asiakkaita. Brändi voi myös vaikuttaa organisaation 
kulttuuriin, työntekijöiden motivaatioon ja rekrytointiin. 
 
Oriveden markkinointisuunnitelman käsittelyn yhteydessä keväällä 2025 
yhtenä seurattavana asiana tuotuiiin esille Oriveden medianäkyvyys. OrPo 
ja lentopallo nousevat yhdeksi eniten näkyvyyttä Orivedelle tuoneista 
asioista. Yhteistyö naisten liigajoukkueen kanssa on yksi ollut yksi merkit-
tävä markkinoinnin keino lisätä Oriveden positiivista mainetta ja 
tunnettavuutta. Liigajoukkueenmenestys on tuonut Orivedelle paljon 
myönteistä julkisuutta eri medioissa valtakunnan, maakunnan sekä 
paikallistasolla. 

 
Oriveden Ponnistus on pelannut naisten mestaruusliigaa 40 kautta, mikä 
on eniten maassa. Kausien sisään mahtuu 14 SM- mitalia: 1 kulta, 6 ho-
peaa ja 7 pronssia. Yksitoista näistä on saavutettu 2000- luvulla. Kaudella 
2024–2025 OrPo pääsi puolivälieriin, sijoittuen nuorella joukkueella 
runkosarjassa kahdeksanneksi. 
 

 Liigajoukkue on ollut hyvä esimerkki nuorille orivesiläisille ja lentopallo on 
Orivedellä hyvin suosittu ja menestystä saavuttanut laji sekä tytöissä että 
pojissa. Kaudella 2024–2025 A-tytöt saavuttivat Sm-hopeaa ja B-pojat 
saavuttivat Sm-pronssia. Lisäksi OrPo:sta on useita pelaajia nuorten 
maajoukkueissa.  

 
Oriveden Ponnistuksen liigajaosto esittää markkinointiyhteistyölle jatkoa tu-
levalla kausille 2025-2026 ja 2026-2027. Joukkue on panostanut nuoriin 
kotimaisiin pelaajiin ja suomalaiseen valmentajaan pidempiaikaisella 
sopimusella. Päävalmentajana toimii Sami Tervonen, jolla on kokemusta 
mm. nuorten maajoukkuevalmennuksesta sekä työstä Kuortaneen 
valmennuskeskuksessa. 

 
 Yksi myönteinen asia on, että Oriveden lukion lentopallolinja on lisännyt 

merkittävästi suosiotaan ja uusia hakijoita tänä keväänä oli ennätysmäärä, 
22 hakijaa ja ensi lukuvuonna on opiskelijoita tämän hetken tiedon mukaan 
yhteensä noin 40, joista noin puolet on ulkopaikkakunnilta. Yhteistyö lukion 
ja liigajoukkueen kesken jatkuu ja liigajoukkueen 2-valmentaja tai pelaaja 
on käytettävissä 1-2 kertaa viikossa lukion aamuharjoituksissa. 

 
 Kaupunginhallituksen, viranhaltijoiden ja Oriveden Ponnistuksen 

liigajoukkueen edustajien kanssa pidettiin neuvottelu 
markkinointiyhteistyöstä 8.5.2025. Joukkueella on tällä hetkellä 10 
pelaajasopimusta. Joukkueen tavoite on päästä mitalipeleihin tulevalla 



kaudella. OrPo:n taholta tuotiin, esille, että yhteistyösopimus on 
äärimmäisen tärkeä OrPon liigajoukkueelle, jotta se pysyy mukana 
liigakartalla. OrPo:n taholta esitettiin yhteistoimintakorvauksen nostamista 
perustuen kuluttajahintaindeksin ja joukkueen toimintakustannukset 
merkittävään nousuun (mm. ruokakulut, peleihin matkustuskulut, 
valmentajan palkkakulut). 

 
 OrPo:n lliigajoukkueen edustajat ovat kokouksessa selvittämässä joukku-

een tilannetta ja tavoitteita.  
 

Kaupungilla on vahvat tavoitteet elinvoiman ja vetovoiman kehittämisessä, 
johon yhteistyö Orpon kanssa osaltaan tähtää. Kaupunkimarkkinointi ja 
viestintä on tärkeässä roolissa Oriveden maineen kehittämisessä.  Orive-
den Ponnistuksen liigajoukkue on yksi merkittävä asia, mistä Orivesi tun-
netaan valtakunnallisesti myönteisellä tavalla. Lukion lentopallolinjan kasvu 
on myös tärkeä asia, jolla on myös talouteen positiivista vaikutusta, sillä 
ulkopaikkakuntalaiset opiskelijat tuovat valtionosuuden mukanaan 
Oriveden lukiolle. 
 

Toimivalta hallintosääntö 23 §  
 
Esittelijä kaupunginjohtaja Juha Kuusisto 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää seuraavaa 

  
Kaupunki tekee kaudeksi 2025–2026 sekä kaudeksi 2026-2027 Oriveden 
Ponnistus ry:n lentopallon liigajaoston kanssa 
markkinointiyhteistyösopimuksen. 
 
Kaupunki suorittaa Oriveden Ponnistus ry:n lentopallon liigajaostolle 
kaudesta 2025–2026 yhteistoimintakorvausta 26 000 euroa / kausi 
kahdessa osassa siten, että ensimmäinen osa maksetaan vuoden 2025 
heinäkuussa ja toinen osa vuoden 2026 tammikuussa ja vastaavalla 
tavalla kaudesta 2026-2027. Perusteluna yhteistoimintakorvauksen 
korottamiselle todetaan että, korvaus on reaalisesti laskenut merkittävästi, 
sillä vuonna 2004 yhteistoimintakorvaus oli 18 000 euroa.  
Kuluttajahintaideksi on välillä 2004-2025 noussut yli 40 %. Lisäksi 
kaupungin talouden kannalta lentopallolinja on merkittävä tuloja lisäävä 
tekijä, sillä ulkopaikkakunnilta tulevat opiskelijat (noin 20) tuovat 
laskennallisen valtionosuuden 9346 euroa / oppilas kaupungille.  
  
Kaupunki maksaa bonusta menestyksen mukaan seuraavasti: SM-kulta 3 
000 euroa, hopea 2 000 euroa, pronssi 1 000 euroa. Lisäksi Suomen cupin 
voitosta kaupunki maksaa 2 000 euroa ja toisesta sijasta 1 000 euroa.  
 
Yhteistoimintakorvauksen maksamisen edellytyksenä on, että Oriveden 
Ponnistus ry:n lentopallon liigajaosto toimittaa talous- ja hallintojohtajalle 
yhdistyksen viimeisimmän tilinpäätöksen. 
 
Oriveden kaupunki edellyttää, että Oriveden Ponnistuksen liigajoukkue ja 
liigajaosto sitoutuu Suomen antidopingsäännöstöön ja Suomen 
Olympiakomitean jäsenyhteisöilleen suosittelemiin eettisiin sääntöihin ja 
reilun pelin periaatteisiin. 
 

Asian käsittely Liiga-Orpo Antti ja Terhi Uotila, kasvastus- ja opetusjohtaja Mia Mattila, 
liikuntapäällikkö Roope Marski, markkinointi- ja viestintäasiantuntija Jenni 
Koponen ja liikunnan lehtori Harri Raitala olivat asiantuntijoina paikalla 
asian käsittelyn aikana.  

 



 Kaupunginvaltuuston 1. varapuheenjohtaja Marjo Mäkinen-Aakula poistui 
esteellisenä (osallisuusjäävi, sukulaissuhde) kokouksesta asian käsittelyn 
ja päätöksenteon ajaksi. 
 
 

Päätös Esittelijän kokouksessa tekemä muutettu päätösehdotus: 
Kaupunginhallitus päättää seuraavaa 
  
Kaupunki tekee kaudeksi 2025–2026 sekä kaudeksi 2026-2027 Oriveden 
Ponnistus ry:n lentopallon liigajaoston kanssa 
markkinointiyhteistyösopimuksen. 
 
Kaupunki suorittaa Oriveden Ponnistus ry:n lentopallon liigajaostolle 
kaudesta 2025–2026 yhteistoimintakorvausta 26 000 euroa / kausi 
kahdessa osassa siten, että ensimmäinen osa maksetaan vuoden 2025 
heinäkuussa ja toinen osa vuoden 2026 tammikuussa ja vastaavalla 
tavalla kaudesta 2026-2027. Perusteluna yhteistoimintakorvauksen 
korottamiselle todetaan että, korvaus on reaalisesti laskenut merkittävästi, 
sillä vuonna 2004 yhteistoimintakorvaus oli 18 000 euroa.  
Kuluttajahintaideksi on välillä 2004-2025 noussut yli 40 %. Lisäksi 
kaupungin talouden kannalta lentopallolinja on merkittävä tuloja lisäävä 
tekijä, sillä ulkopaikkakunnilta tulevat opiskelijat (noin 20) tuovat 
laskennallisen valtionosuuden 9346 euroa / oppilas kaupungille.  
  
Kaupunki maksaa bonusta menestyksen mukaan seuraavasti: SM-kulta    
6 000 euroa, hopea 4 000 euroa, pronssi 2 000 euroa. Lisäksi Suomen 
cupin voitosta kaupunki maksaa 4 000 euroa ja toisesta sijasta 2 000 
euroa.  
 
Yhteistoimintakorvauksen maksamisen edellytyksenä on, että Oriveden 
Ponnistus ry:n lentopallon liigajaosto toimittaa talous- ja hallintojohtajalle 
yhdistyksen viimeisimmän tilinpäätöksen. 
 
Oriveden kaupunki edellyttää, että Oriveden Ponnistuksen liigajoukkue ja 
liigajaosto sitoutuu Suomen antidopingsäännöstöön ja Suomen 
Olympiakomitean jäsenyhteisöilleen suosittelemiin eettisiin sääntöihin ja 
reilun pelin periaatteisiin. Tämän sopimuskohdan rikkomisesta voi seurata 
sopimuksen purkaminen. Mahdolliset sopimusta koskevat erimielisyydet 
pyritään ratkaisemaan osapuolten yhteisin neuvotteluin. Jos neuvotteluissa 
ei päästä yhteiseen näkemykseen, osapuolet voivat viedä asian 
käräjäoikeuden ratkaistavaksi.  

 
 
 Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
 - - - - - - - - - -  
 
 
 Kokouksessa pidettiin kahvitauko tämän asian käsittelyn jälkeen kello 

17.25-17.35. 


